
t-A-i ORNA GORA

skijpStina crns gore
p»1MUENO:

20 />^ _QOD.

klasifikacioni

BROJ:

VEZA:

EPA:

SKPACENICA: PfliLOQ:

wniHW—

KLUB POSLANIKA

Podgorica, 22.10.2018.godine

SKUPSTINA CRNE GORE

g-dinu Ivan Brajovic, predsjednik

Uvazeni gospodine Brajovicu,

Na osnovn clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru
prosvjete, g-dinu Damiru Sehovicu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE

Postovani gospodine Sehovicu,

U Baru je u toku protest ogromnog broja gradana koji su sa pravom zabrinuti
zbog najave sjece stabala zbog izgradnje vrtica u dvoristu srednjeskclskog
centra. Razlog za to je namjera vaseg ministarstva da se za potrebe izgradnje
vrtica posijece preko 80 stabala cempresa i borova koji su na ovoj lokaciji
posadeni prije 50 godina. Da li je postojala mogucnost izgradnje vrtica na nekoj
drugoj lokaciji i ako nije, da li postoji mogucnost izmjene projekta kako bi se
vrtic arhitektonski uklopio u okruzenje u kojem ce biti izgraden?

OBRAZLOZENJE

Zelene povrsine su jedan od najbitnih elemenata urbanog zivljenja i to pogotovo
kad su u pitanju sredine koje su usljed nagle izgradnje ostale bez njih. Bar,
kao i drugi primorski gradove, nije zaobisao talas "betonizacije" u protekle tri
decenije, tako da sada, za sve nas, prioritet mora biti ocuvanje ono malo
urbanog zelenila koje je ostalo. Pogotovo jer je planirano unistenje borova i
cempresa kojima treba nekoliko decenija da izrastu.



Savremena arhitektonska rjesenja idu u pravcu sto veceg ucesca zelenih
povrsina u igradnji novih objekata. ali u Crnoj Gori imamo paradoksalnu
situaciju - da neko zeli da posijece visedecenijska stabla da bi napravio vrtic u
kojem ce nasi najmladi uciti o znacaju ocuvanja prirode.

Ovo pitanje nije samo pitanje jednog vrtica, nego borbe za bolje i humanije
uslove zivota za sve nase sugradane, i u Baru i u dmgim gradovima.

Odgovor na pitanje zahtijevam i u pisanoj formi.

POSLANICA
dr Draginja
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Na osnovu dana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Cme Gore, poslanica dr
Draginja Vuksanovic-Stankovic je ministru prosvjete postavila sljedece:

POSLANICKO PITANJE:

„U Baru je u toku protest ogromnog broja gradana koji su sa pravom
zabrinuti zbog najave sjece stabala zbog izgradnje vrtica u dvorisrtu
srednjeskolskog centra. Razlog za to je namjera vaseg ministarstva da se za
potrebe izgradnje vrtica posijece preko 80 stabala cempresa i borova koji su
na ovoj lokaciji posadeni prije 50 godina. Da li je postojala mogucnost
izgradnje vrtica na nekoj drugoj lokaciji i ako nije, da li postoji mogucnost
izmjene projekta kako bi se vrtic arhitektonskd uklopio u okru^enje u kojem
ce biti izgraden?"

Na postavljeno poslanicko pitanje, na osnovu clana 191 Poslovnika o radu
Skupstine Cme Gore, ministar prosvjete daje sljedeci:

ODGOVOR:

Predskolsko vaspitanje i obrazovanje je od izuzetne vaznosti za dalji razvoj
svakog djeteta.

U Opstini Bar u predskolskim ustanovama broj djece je u stalnom porastu. U
prethodne cetiri godine broj djece je porastao sa 940 na 1.391 dijete.

Zbog porasta broje djece u Opstini Bar imamo ogranicene prostome
kapacitete, tako da broj djece po vaspitnoj grupi u prosjeku iznosi 33, a negdje je bio
i do 50, sto je znacajno iznad normativa. U Crnoj Gori, pored opstina Podgorica i
Herceg Novi, Bar predstavlja opstinu sa najvecim prosjecnim brojem djece po
vaspitnoj grupi.
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Tokom skolske 2017/2018. godine obuhvat djece u Opstini Bar bio je oko
50%, dok je obuhvat djece od tri do sest godina bio oko 60%.

U cilju prevazilazenja ovog problema Ministarstvo prosvjete je prepoznalo
potrebu izgradnje vaspitne jedinice u Opstini Bar.

Skupstina Opstine Bar je 2009. godine usvojila Detaljni urbanisticki plan
Topolica 1. U okviru njega definisana je lokacija. Sredstva za izgradnju vrtica su
obezbijedena iz kreditnog aranzmana Banke za razvoj Savjeta Evrope. Direkdja
javnih radova je od 2014. godine tri puta raspisivala tender za izbor izvodaca radova,
koji je izabran 2017. godine, Vrijednost investidje je iznad 2,5 mil. eura. Rok za
izvodenje je godinu dana od pocetka radova.

Kada je rijec o odivanju zelenila, izraden je i projekat uredenja terena u okviru
koga ce se jedan dio stabala presaditi, te posaditi vise desetina stabala visokograstinja
i nekoliko stotina niskih biljnih vrsta.

Dakle, niko, u lancu odludvanja, nije imao namjeru da posjece stabla, vec je
namjera da se izgradi vaspitna jedinica. Izmjena lokacije ili projekta zahtijeva obnovu
svih procedura, koje su trajale vise od osam godina da bismo dosli u ovu fazu.
Ministarstvo se stoga nada da ce Opstina uspjeti da iznade optimalno rjesenje sa
svojim sugradanima, u najboljem interesu djece i svih gradana. A Ministarstvo
prosvjete ce dtav proces budno pratiti.
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